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Protokół Nr XXVII/2020 
z XXVII sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie 

w dniu 25 czerwiec 2020r. w godz. 1400 -  1700 

- w Hali Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Kętrzynie  
   

Ustawowy skład Rady 21 radnych, obecnych 19 radnych. Lista obecności stanowi zał. nr 1 do 

protokołu. 

Nieobecni: 

- Radna Alicja  Biała 

- Radny Edward Mitros 

Ponadto w posiedzeniu wzięli udział: 
-    Burmistrz Miasta - Ryszard Niedziółka 

-    Z-ca Burmistrza - Maciej Wróbel  

-    Skarbnik Miasta – Iwona Kozłowska  
-    Starosta Michała Kochanowski 

-    Wicestarosta Andrzej Lewandowski  
-    Przewodnicząca Rady Powiatu – Urszula Baraniecka  

-    Radny Sejmiku Woj. W-M – Grzegorz Prokop 

-    Prezesi spółek komunalnych 
-    Dyrektorzy jednostek organizacyjnych miasta 

-    Przedstawiciele lokalnych mediów 

-    Mieszkańcy miasta 

Ad. pkt 1. 

Przewodniczący Rady Rafał Rypina otworzył obrady XXVII sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie, zwołanej 
zgodnie z art.20 ust.1 ustawy o samorządzie gminnym. Przewodniczący powitał zebranych i stwierdził 

prawomocność obrad. Poinformował, że obsługę prawną zapewnia mec. Agnieszka Jakubowska,  

a protokolantem jest Teresa Sawicka. 
Ad. pkt 2. 

Przewodniczący Rady Rafał Rypina przedstawił porządek obrad - zgodnie z zał. nr 2. Radni nie zgłosili 
wniosków o zmianę porządku posiedzenia. Wobec tego Przewodniczący Rady przystąpił do realizacji 

poniższego porządku obrad: 
1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku obrad - zgłaszanie wniosków o zmianę porządku obrad. 

3. Raport o stanie Gminy Miejskiej Kętrzyn za 2019r. 

3.1.  Debata nad raportem o stanie Gminy Miejskiej Kętrzyn. 

3.2.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Kętrzyn wotum zaufania                    

za   2019r. 

4. Rozpatrzenie przez Radę Miejska w Kętrzynie sprawozdania z wykonania budżetu miasta za 2019r. 

i podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta Kętrzyn: 

4.1. Przedstawienie przez Burmistrza Miasta Kętrzyn sprawozdania finansowego oraz sprawozdania 

z wykonania budżetu miasta za 2019r. wraz z informacją o stanie mienia komunalnego.  

4.2. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej  w Olsztynie o przedłożonym przez Burmistrza Miasta      

Kętrzyn sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2019r. 

4.3. Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kętrzynie w sprawie wykonania budżetu Miasta 

Kętrzyn za 2019r. oraz uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi z tytułu wykonania budżetu za 2019r. 

4.4. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o przedłożonym przez Komisję Rewizyjną    

wniosku o udzielenie absolutorium. 

4.5. Dyskusja dotycząca sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu za 2019r. 

oraz informacji o stanie mienia komunalnego. 

4.6. Zamknięcie w drodze głosowania dyskusji nad rozpatrzeniem sprawozdania z wykonania 

budżetu miasta za 2019r. 
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4.7. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania                     

z wykonania budżetu Miasta Kętrzyn za 2019r. 

4.8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta Kętrzyn absolutorium  

z tytułu wykonania budżetu miasta za 2019r.  

5.      Podjęcie uchwał w sprawach: 

5.1. wyrażenia zgody na dokonanie zamiany praw do nieruchomości pomiędzy Gminą Miejską 

Kętrzyn a Kętrzyńskim Towarzystwem Budownictwa Społecznego spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością, 

5.2. przyjęcia realizacji Gminnego Programu Profilaktyki Zakażeń Wirusem Brodawczaka Ludzkiego 

(HPV) na lata 2019-2020,    

5.3. przyjęcia przez Gminę Miejską Kętrzyn do wykonywania w roku 2020 zadania z zakresu 

administracji   rządowej, dotyczącego utrzymania grobów i cmentarzy wojennych, 

5.4.  zmiany Uchwały Nr LXV/410/14 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 29 maja 2014 r. w sprawie 

ustalenia wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy 

Miejskiej Kętrzyn, 

5.5.  zmiany uchwały Nr XXI/151/2019 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 30 grudnia 2019r.                  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kętrzyn na lata 2020 

– 2030, 

5.6.  zmian w budżecie miasta Kętrzyn na rok 2020, 

5.7.  zmiany uchwały nr XXIV/181/2020 z dnia 26 marca 2020 roku w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu, 

5.8. zmiany składu osobowego Komisji Gospodarki Komunalnej Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

6. Przedstawienie Sprawozdań Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kętrzynie z : 

6.1  kontroli pn.”Ocena stanu zatrudnienia oraz gospodarki finansowej  Miejskiego Ośrodka Sport  
 i Rekreacji  w roku 2019”.  

6.2 działalności Komisji Rewizyjnej za I i II kwartał 2020r. 
7. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kętrzyn z wykonania uchwał Rady Miejskiej w Kętrzynie oraz prac 

miedzy sesjami. 

  8.   Interpelacje i zapytania radnych. 

  9.   Odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji, na które nie została udzielona odpowiedź. 

10.   Wolne wnioski, informacje, oświadczenia. 

11.   Przyjęcie protokołu z XXV sesji RM z dnia 24 kwietnia 2020r.  

12.   Zamknięcie XXVII sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie. 

Ad. pkt 3. 

3.1. Przewodniczący Rady Rafał Rypina poinformował, że na podstawie art. 28aa ust 7 ustawy                        

o samorządzie gminnym nie wpłynęło żadne zgłoszenie mieszkańca do udziału w debacie.                                  

Przewodniczący Rady udzielił głosu Burmistrzowi Miasta Kętrzyn, który omówił Raport o stanie Gminy 

Miejskiej Kętrzyn za rok 2019 w formie prezentacji - zał. nr 3 do protokołu.                               

Przewodniczący Rady zaprosił radnych do zabierania głosu. 

 Wiceprzewodniczący Rady Krystian Abramowicz – podziękował pracownikom Urzędu Miasta za 

stworzenie tego Raportu, jest to bardzo obszerny dokument przez co jest bardzo szczegółowy. Rok 2019 

nastąpił po latach poprzednich po kadencjach byłego burmistrza i był dużym wyzwaniem dla obecnego   

Burmistrza i wszystkich pracowników Urzędu. Uważa, że pracownicy poradzili sobie bardzo dobrze za co 

wszystkim podziękował. 

Burmistrz Miasta również podziękował pracownikom Urzędu, naczelnikom wydziałów oraz prezesom 

spółek za przygotowanie Raportu o stanie Gminy Kętrzyn za rok 2019.     

Radny Zbigniew Nowak ocenia raport pozytywnie, ponieważ został wykonany w ramach własnych nie 

trzeba było wydawać pieniędzy. Celem tego Raportu jest pokazanie w jakiej kondycji znajduję się miasto 

Kętrzyn na koniec roku 2019. Uważa jednak, że raport o stanie miasta dodatkowo powinien obejmować: 

kwestię polityki mieszkaniowej, ocenę sytuacji gospodarczej miasta, ocenę rynku pracy w mieście, stan 

ochrony zdrowia w mieście, stan nadzoru właścicielskiego nad spółkami, plan gospodarki nisko 
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emisyjnej, plan zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla miasta Kętrzyn. Gdyby 

raport zawierał te elementy to by rzeczywiście był dokumentem, który przeciętny mieszkaniec Kętrzyna 

miałby dobrą wiedzę o stanie  miasta na koniec 2019r.  

Wiceprzewodniczący Rady Marian Toruński – uważa, że raport o stanie Gminy Miejskiej Kętrzyn 

przedstawiony jest bardzo jasno i zwięźle. Wszelkie informacje, które są niezbędne są w mim zawarte. 
Raport pokazuję plusy i minusy w jakim stanie znajduję się Gmina Miejska Kętrzyn. Odniósł się do dwóch 

kwestii, które są niepokojące - to demografia, która budzi niepokój i trudno będzie zaradzić. Również 
niepokojącą kwestią jest pomoc społeczna, gdzie w ciągu roku wydatkowano kwotę około 41 mln zł. 

 z czego z budżetu miasta 5 mln zł., a 36 mln. pochodzi ze środków zewnętrznych. Stwierdził, że sfera 
ubóstwa w stosunku do roku 2018 nie przekłada się do faktycznych potrzeb, jak również środki 

finansowe z programu 500 plus przekazywane mieszkańcom, nie do końca są właściwie 

wykorzystywane.  

 Zdaniem radnego Jerzego Baranowskiego, Raport o stanie gminy jest obszerny, dokładny. Zwrócił 

uwagę na fakt, że w 2019r. miasto Kętrzyn przystąpiło do Programu Mieszkanie Plus, dziś zaś Burmistrz 

poinformował, że  obecnie realizowany jest  Program Mieszkanie dla Rozwoju, czy poprzednie działania 

okazały  zbędne i niepotrzebne. Jednocześnie stwierdził, że niezadawalająca w tym Raporcie jest 

informacja o sprzedaży za 2% lokali komunalnych czyli brakuję polityki zachęty dla mieszkańców do 

uzyskiwania tych mieszkań na własność. Warto znaleźć ofertę, która zachęci do ustanowienia własności, 

a nie na bazowaniu wieloletniej pomocy miasta tzn. dofinansowanie czynszów, wykonywanie remontów 

i innych napraw. Brakuję również w Raporcie informacji o podejmowanych działaniach ze strony miasta 

przy likwidacji barier architektonicznych dla osób starszych i niepełnosprawnych. 

 Burmistrz Miasta odniósł się do powyższej wypowiedzi radnego Jerzego Baranowskiego i poinformował, 

że nie ma Mieszkania Plus jest Mieszkanie dla Rozwoju, to ten sam program, tylko została zmieniona 

jego nazwa, zaś działania które zostały już podjęte są przydatne i będą kontynuowane.  

Radny Zbigniew Nowak – poinformował, że brakuję w Raporcie jeszcze informacji na temat rynku pracy. 

Powinno być pokazane ilu mieszkańców Kętrzyna jest bezrobotnych i co z tego wynika. Ile miejsc pracy 

powstało skoro były wcześniejsze zapewnienia i w miesiącu grudniu była podjęta decyzja w sprawach 

podatkowych, argumentując, że dzięki takiemu działaniu przybędzie inwestorów i zwiększy się ilość 

miejsc pracy. Również brak jest informacji w kwestii ochrony zdrowia czy w szkołach są gabinety 

dentystyczne, higienistka. Ponadto nie ma żadnej informacji dotyczącej budowy obwodnicy miasta, czy 

jakieś działania poczyniono w 2019r. w tym kierunku.  

Burmistrz w odniesieniu na powyższe wypowiedzi radnych poinformował, że obecnie nie będzie się 

odnosić do poszczególnych elementów czy powinny się znaleźć w raporcie czy nie. Uważa, że Ochrona 

zdrowia powinna się znaleźć w tym raporcie. Natomiast kwestie dotyczące rynku pracy, to dane te są w 

Powiecie.                                                                                                          

Radny Daniel Adam Sapiński uważa, że raport jest bardzo czytelny i podziękował burmistrzom                          

i pracownikom za jego przygotowanie.  

Pełny przebieg debaty został zapisany w formie wideo i jest dostępny na stronie BIP Urzędu Miasta 

Kętrzyn. 

Wobec brak głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady Rafał Rypina zamknął debatę.  

3.2. 
Przewodniczący Rady Rafał Rypina odczytał projekt uchwały w  sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta 

Kętrzyn wotum zaufania za 2019r. 
Przewodniczący Rady zaprosił Przewodniczących Komisji problemowych do przedstawienia opinii                     

Komisji do projektu uchwały. 
Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia – Wioletta Czech - opiniuje pozytywnie projekt 

uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów – Marian Toruński -opiniuje pozytywnie 
projekt uchwały. 
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Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej – Krystian Abramowicz - głosowanie nie dało 

rozstrzygnięcia, Komisja nie wyraziła opinii. 

Przewodniczący Rady odczytał pozytywną opinię Burmistrza Miasta do projektu uchwały pod względem 

formalno – prawnym – stanowiącą zał. nr 4 do protokołu. 

Radni nie wnieśli poprawek do przedmiotowego projektu uchwały i Przewodniczący Rady przystąpił do 

jej podjęcia w imiennym głosowaniu poprzez wyczytywanie przez Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej 

w Kętrzynie Mariana Toruńskiego, nazwisk radnych, którzy wypowiadali, czy są: „za”; „przeciw” czy 

„wstrzymują się od głosu”. Jednocześnie informując, że podejmując przedmiotową uchwałę wymagana 

jest bezwzględna większość głosów ustawowego składu Rady tj. 11 radnych. 

W chwili zarządzenie głosowania na sali obecnych było 19 radnych. „Za” przyjęciem uchwały 5 radnych 

3 radnych „przeciw” i 11 radnych „wstrzymało się od głosu” – uchwała nie została podjęta, wobec  

tego nie udzielono wotum zaufania Burmistrzowi Miasta Kętrzyn.   

 Uchwała nr XXVII/191/2020 Rady Miejskiej w Kętrzynie  w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Miasta Kętrzyn wotum zaufania za 2019 rok - nie została podjęta, jest to 

jednoznaczne z nieudzieleniem Burmistrzowi wotum zaufania za rok 2019.wraz z raportem głosowania 

stanowi zał. nr 5 do protokołu.                                                                                                                                   

 Burmistrz Ryszard Niedziółka zabrał głos dziękując tym, którzy wyrazili w głosowaniu swoje poparcie, 

 jednocześnie zwrócił się do pozostałych radnych o głęboką refleksję. Życzył refleksji tym, którzy 

powiedzieli, że nie ufają. Nie sztuką jest głosować „za” czy popierać człowieka będącego na fali i który 

odniósł sukces. Sztuką jest i bardzo cenną rzeczą, kiedy popieramy kogoś  

w momencie, kiedy podejmuje trudne decyzje, a na ich efekty trzeba poczekać.                                                                                                       

Ad. pkt 4.                                                                                                                           

Rozpatrzenie przez Radę Miejska w Kętrzynie sprawozdania z wykonania budżetu miasta za 2019r.             

i podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta Kętrzyn:   

4.1.Radni zapoznali się ze sprawozdaniem finansowym oraz sprawozdaniem z wykonania budżetu 

miasta za 2019r. wraz z informacją o stanie mienia komunalnego, przedstawionym przez Burmistrza 

Miasta Kętrzyn - stanowiące zał. nr 6 do protokołu. 
 4.2. Przewodniczący Rady odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie  

o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Kętrzyn sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2019r.                                                   
4.3. Przewodniczący Rady zaprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Jerzego Baranowskiego do 

odczytania opinii Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kętrzynie w sprawie wykonania budżetu Miasta 

Kętrzyn za 2019r. oraz uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium 
Burmistrzowi z tytułu wykonania budżetu za 2019r.– zgodnie z zał. nr 7.    

4.4. Przewodniczący Rady odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie o przedłożonym 
przez Komisję Rewizyjną wniosku o udzielenie absolutorium - zgodnie z zał. nr 8.      

4.5. Przewodniczący otworzył dyskusję dotycząca sprawozdania finansowego, sprawozdania  
z wykonania budżetu za 2019r. oraz informacji o stanie mienia komunalnego. 

Radna Helena Szymkiewicz - nie będzie  oceniała  wykonania budżetu za 2019 i pracy burmistrzów ze 

strony statystyki, bo są to liczby i ocena jest dodatnia, wszystko jest na papierze. Natomiast jak wynika  

z rozmów z mieszkańcami - jak oceniają obecną władzę, to słychać, że miało być nowe,   

a jest tylko  przez cały rok krytyka poprzedniego burmistrza i jego  działań, które były podejmowane.  

Budowano za drogo, za dużo kwiatów, za nowoczesny stadion, przedszkole, miasto zadłużone. Mówiono  

o totalnej huśtawce powyborczej, obniżono podatki w roku 2018 , a w roku 2019 znaczenie   

podwyższono  opłaty za odpady komunalne. Robiono raporty, audyty ze środków budżetu miasta, by 

straszyć prokuratorem poprzednie władze  i przy okazji pozwalniano bezprawnie  pracowników, którym 

teraz trzeba wypłacać odszkodowania i są sądownie przywracani do pracy. Ponadto  jak można z 

jednego budżetu  zakupić  4 samochody ( jeden z dofinansowaniem) i 2 skutery. Najistotniejszą rzeczą 

jest brak  nowych inwestycji, w roku wykonano tylko inicjatywą mieszkańców w ramach Budżetu 

Obywatelskiego oraz realizowane „okazyjne wrzutki” przy udziale  środków zewnętrznych tj. wykonano  

Park Zapachów ,  wybudowano ulicy Olsztyńskiej-   Mari Zientary Malewskiej.  Pomimo, że w szufladzie 

leżą gotowe projekty, które powinny być zrealizowane  jak na przykład 

ul. Poznańska, Wileńska. Brak  konkretnych działań  z jakimi to pomysłami na najbliższe lata zamierza 
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rządzić nowa władza. Mieszkańcom utrwaliło się   hasło wyborcze  Burmistrza „Będę dobry burmistrzem”  

ale należy dodać, że tylko dla swoich oraz szczególnie  w  temacie jawności, transparentności,  działania 

samorządu  było widoczne  na ostatniej sesji  przy  przedszkolach. Władza może wiele, nasza kadencja  

i my mamy prawo, ale należy  mieć na uwadze dobro mieszkańców. Stwierdziła, że będzie  głosowała 

przeciw. 

Radny Zbigniew Nowak – budżet jest planem, może być wykonany w 100% oraz  po drodze mogą być 

różne przeszkody.  Zagłosuję „przeciw „ jestem przeciwnikiem  transferu pieniędzy z budżetu jednostki 

samorządowej do firm prywatnych chodzi o telewizję KTK i media prywatne, gazetowe. 

Zwłaszcza kiedy brakuje  środków i  należy brać kredyt , jest to nie do przyjęcia. Uważa, 

że samorząd powinien sam wydawać biuletyn gazetowy ze środków własnych w ramach polityki 

informacyjne miasta, gdzie byłyby  zamieszczane informację, ogłoszenia, które są niezbędne 

mieszkańcom.  

Pełny przebieg dyskusji został zapisany w formie wideo i jest dostępny na stronie BIP Urzędu Miasta 

Kętrzyn. 

4.6.Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady zamknął dyskusję w drodze 

głosowania przez podniesienie ręki. 
W głosowaniu udział wzięło 19 radnych - „Za” zamknięciem dyskusji oddano 16 głosów, 1 głos „przeciw” 

i 2 głosy „wstrzymujące się „. 
4.7.Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Kętrzyn za 2019r.  

Przewodniczący Komisji problemowych odczytali następujące opinie do projektu uchwały: 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia – Wioletta Czech opiniuje pozytywnie projekt 
uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów – Marian Toruński -opiniuje pozytywnie 

projekt uchwały. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej – Krystian Abramowicz -opiniuje pozytywnie projekt 

uchwały. 
Radni nie wnieśli poprawek do przedmiotowego projektu uchwały i Przewodniczący przystąpił do jej 

podjęcia w imiennym głosowaniu poprzez wyczytywanie przez Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej  
w Kętrzynie Mariana Toruńskiego, nazwisk radnych, którzy wypowiadali, czy są: „za”; „przeciw” 

„wstrzymują się od głosu”. 

Wobec przeprowadzonego głosowania przy udziale 19 radnych obecnych na sali – oddano 12 głosów 
„za”; 3 głosy „przeciw”; 4 głosy „wstrzymujące się” – uchwała została podjęta.                                         

Uchwała nr XXVII/192/2020 Rady Miejskiej w Kętrzynie w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Kętrzyn za 

2019 rok wraz z raportem głosowania stanowi zał. nr 9 do protokołu. 

                                                                
4.8. Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta 

Kętrzyn absolutorium z tytułu wykonania budżetu miasta za 2019r.                                  

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia – Wioletta Czech opiniuje pozytywnie projekt 

uchwały. 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów – Marian Toruński -opiniuje pozytywnie 

projekt uchwały. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej – Krystian Abramowicz -opiniuje pozytywnie projekt 

uchwały. 

Radni nie wnieśli poprawek do przedmiotowego projektu uchwały i Przewodniczący przystąpił do jej 
podjęcia w imiennym głosowaniu poprzez wyczytywanie przez Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej  

w Kętrzynie Mariana Toruńskiego, nazwisk radnych, którzy wypowiadali, czy są: „za”; „przeciw” 
„wstrzymują się od głosu” przyjęciem uchwały. 

Wobec przeprowadzonego głosowania przy udziale 19 radnych obecnych na sali – 12 głosów „za”; 3 

głosy „przeciw” i 4 głosy „wstrzymujące się” – uchwała została podjęta.    

Uchwała nr XXVII/193/2020 Rady Miejskiej w Kętrzynie w sprawie udzielenia 
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Burmistrzowi Miasta Kętrzyn absolutorium z tytułu wykonania budżetu miasta za 2019r. 

wraz z raportem głosowania stanowi zał. nr  10 do protokołu. 

 W tym miejscu obrad Przewodniczący Rady  Rafał Rypina ogłosił 15 minutową przerwę. 

Ad. pkt 5. Podjęcie uchwał w sprawach.    

Przewodniczący Rady Rafał Rypina  wznowił obrady.                                                                                       

5.1. Przewodniczący Radny Rafał Rypina odczytał projekt uchwał w sprawie wyrażenia zgody na 

dokonanie zamiany praw do nieruchomości pomiędzy Gminą Miejską Kętrzyn a Kętrzyńskim 

Towarzystwem Budownictwa Społecznego spółka z ograniczoną odpowiedzialnością.  

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia – Wioletta Czech opiniuje pozytywnie projekt 

uchwały. 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów – Marian Toruński -opiniuje pozytywnie 

projekt uchwały. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej – Krystian Abramowicz -opiniuje pozytywnie projekt 

uchwały. 

Radni nie wnieśli poprawek do przedmiotowego projektu uchwały i Przewodniczący przystąpił do jej 
podjęcia w imiennym głosowaniu poprzez wyczytywanie przez Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej  

w Kętrzynie Mariana Toruńskiego, nazwisk radnych, którzy wypowiadali, czy są: „za”; „przeciw” 
„wstrzymują się od głosu”. 

Wobec przeprowadzonego głosowania przy udziale 19 radnych obecnych na sali – oddano 19 głosów 

„za”   – uchwała została przyjęta          
Uchwała nr XXVII/194/2020 Rady Miejskiej w Kętrzynie w sprawie wyrażenia zgody                              

na dokonanie zamiany praw do nieruchomości pomiędzy Gminą Miejską Kętrzyn                                        

a Kętrzyńskim Towarzystwem Budownictwa Społecznego spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością wraz z raportem głosowania stanowi zał. nr 11  do protokołu.  

5.2. Przewodniczący Radny odczytał projekt uchwały w sprawie podjęcia realizacji Gminnego Programu 

Profilaktyki zakażeń Wirusem Brodawczaka Ludzkiego (HPV) na lata 2019-2020.  
 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia – Wioletta Czech - opiniuje pozytywnie projekt 
uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów – Marian Toruński - opiniuje pozytywnie 

projekt uchwały. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej – Krystian Abramowicz - opiniuje pozytywnie projekt 

uchwały. 
Radni nie wnieśli poprawek do przedmiotowego projektu uchwały i Przewodniczący przystąpił do jej 

podjęcia w imiennym głosowaniu poprzez wyczytywanie przez Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej  

w Kętrzynie Mariana Toruńskiego, nazwisk radnych, którzy wypowiadali, czy są: „za”; „przeciw” 
„wstrzymują się od głosu”. 

Wobec przeprowadzonego głosowania przy udziale 19 radnych obecnych na sali – oddano 19 głosów 
„za” - uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXVII/195/2020 Rady Miejskiej w Kętrzynie w sprawie przyjęcia realizacji 
Gminnego Programu Profilaktyki Zakażeń Wirusem Brodawczaka Ludzkiego (HPV) na lata 

2019-2020 wraz z raportem głosowania stanowi zał. nr 12 do protokołu. 

5.3. Przewodniczący Radny odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminę Miejską Kętrzyn 
do wykonania w roku 2020 zadania z zakresu administracji rządowej, dotyczącej utrzymania grobów  

i cmentarzy wojennych.  
Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia – Wioletta Czech - opiniuje pozytywnie projekt 

uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów – Marian Toruński - opiniuje pozytywnie 
projekt uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej – Krystian Abramowicz - opiniuje pozytywnie projekt 
uchwały. 

Radni nie wnieśli poprawek do przedmiotowego projektu uchwały i Przewodniczący przystąpił do jej 

podjęcia w imiennym głosowaniu poprzez wyczytywanie przez Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej  
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w Kętrzynie Mariana Toruńskiego, nazwisk radnych, którzy wypowiadali czy są : „za”; „przeciw” 

„wstrzymują się od głosu”  przyjęciem uchwały. 

Wobec przeprowadzonego głosowania przy udziale 19 radnych obecnych na sali – oddano 19 głosów 
„za” - uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XXVII/196/2020 Rady Miejskiej w Kętrzynie w sprawie przyjęcia przez Gminę 
Miejską Kętrzyn do wykonania w roku 2020 zadania z zakresu administracji rządowej, 

dotyczącej utrzymania grobów i cmentarzy wojennych wraz z raportem głosowania stanowi zał. 

nr 13 do protokołu. 
5.4. 

Przewodniczący Radny Rafał Rypina odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LXV/410/14 
Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 29 maja 2014r. w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 

pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy Miejskiej w Kętrzyn.  
Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia – Wioletta Czech - opiniuje pozytywnie projekt 

uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów – Marian Toruński - opiniuje pozytywnie 
projekt uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej – Krystian Abramowicz - opiniuje pozytywnie projekt 
uchwały. 

Radni nie wnieśli poprawek do przedmiotowego projektu uchwały i Przewodniczący przystąpił do jej 

podjęcia w imiennym głosowaniu poprzez wyczytywanie przez Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej  
w Kętrzynie Mariana Toruńskiego, nazwisk radnych, którzy wypowiadali czy są: „za”; „przeciw” 

„wstrzymują się od głosu” . 
Wobec przeprowadzonego głosowania przy udziale 19 radnych obecnych na sali – oddano 18 głosów 

„za”; 1 głos „wstrzymujący się” - uchwała została przyjęta 
Uchwała nr XXVII/197/2020 Rady Miejskiej w Kętrzynie w sprawie zmiany Uchwały Nr 

LXV/410/14 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 29 maja 2014r. w sprawie ustalenia 

wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych na terenie Gminy 
Miejskiej w Kętrzyn wraz z raportem głosowania stanowi zał. nr 14 do protokołu. 

 
5.5. 

Przewodniczący Radny przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XX/151/2019 Rady 

Miejskiej w Kętrzynie z dnia 30 grudnia 2019r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miejskiej Kętrzyn na lata 2020 -2030. Jednocześnie poinformował, że do przedmiotowej uchwały 

wpłynęła autopoprawka Burmistrza Miasta.  
Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia – Wioletta Czech - opiniuje pozytywnie projekt 

uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów – Marian Toruński - opiniuje pozytywnie 
projekt uchwały wraz z autopoprawką. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej – Krystian Abramowicz - opiniuje pozytywnie projekt 
uchwały wraz autopoprawką. 

Radni nie wnieśli uwag do autopoprawki i Przewodniczący Rady przystąpił do jej podjęcia w imiennym 
głosowaniu poprzez wyczytywanie przez Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej  

w Kętrzynie Mariana Toruńskiego, nazwisk radnych, którzy wypowiadali, czy są: „za”; „przeciw” 

„wstrzymują się od głosu”. 
Wobec przeprowadzonego głosowania przy udziale 19 radnych obecnych na sali – oddano 15 głosów 

„za”; 4 głosy „wstrzymujące się” – autopoprawka została przyjęta. 
Autopoprawka Burmistrza Miasta wraz z raportem głosowania stanowi – zał. nr 15 do protokołu. 

Radni nie wnieśli poprawek do przedmiotowego projektu uchwały i Przewodniczący przystąpił do jej 

podjęcia w imiennym głosowaniu poprzez wyczytywanie przez Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej  
w Kętrzynie Mariana Toruńskiego, nazwisk radnych, którzy wypowiadali, czy są: „za”; „przeciw” 

„wstrzymują się od głosu”. 
Wobec przeprowadzonego głosowania przy udziale 19 radnych obecnych na sali – oddano 15 głosów 

„za”; 4 głosy „wstrzymujący się”. – uchwała wraz z autopoprawką została podjęta. 
Uchwała nr XXVII/198/2020 Rady Miejskiej w Kętrzynie w sprawie zmiany uchwały nr 

XX/151/2019 Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 30 grudnia 2019r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Kętrzyn na lata 2020-2030  
wraz z raportem głosowania stanowi zał. nr 16 do protokołu.   
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5.6. 

Przewodniczący Radny przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kętrzyn na rok 

2020. Jednocześnie poinformował, że do przedmiotowej uchwały wpłynęła autopoprawka Burmistrza 
Miasta.  

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia – Wioletta Czech - opiniuje pozytywnie projekt 
uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów – Marian Toruński - opiniuje pozytywnie 

projekt uchwały wraz z autopoprawką. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej – Krystian Abramowicz - opiniuje pozytywnie projekt 

uchwały wraz autopoprawką. 
Radni nie wnieśli uwag do autopoprawki i Przewodniczący Rady przystąpił do jej podjęcia w imiennym 

głosowaniu poprzez wyczytywanie przez Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej  
w Kętrzynie Mariana Toruńskiego, nazwisk radnych, którzy wypowiadali, czy są: „za”; „przeciw” 

„wstrzymują się od głosu”. 

Wobec przeprowadzonego głosowania przy udziale 19 radnych obecnych na sali – oddano 15 głosów 
„za”; 4 głosy „wstrzymujące się” – autopoprawka została przyjęta. 

Autopoprawka Burmistrza Miasta wraz z raportem głosowania stanowi – zał. nr 17 do protokołu. 
Radni nie wnieśli uwag do przedmiotowego projektu uchwały i Przewodniczący przystąpił do jego 

podjęcia wraz z autopoprawką w imiennym głosowaniu poprzez wyczytywanie przez 

Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej w Kętrzynie Mariana Toruńskiego, nazwisk radnych, którzy 
wypowiadali czy są : „za”; „przeciw” „wstrzymują się od głosu” . 

Wobec przeprowadzonego głosowania  przy udziale 19 radnych obecnych na sali – oddano 15 głosów 
„za”; 4 głosy „ wstrzymujący się” - uchwała wraz z autopoprawką została podjęta.   

Uchwała nr XXVII/199/2020 Rady Miejskiej w Kętrzynie w sprawie zmian w budżecie 
miasta Kętrzyn na rok 2020 wraz z raportem głosowania stanowi zał. nr 18 do protokołu.   

5.7. 

Przewodniczący Radny przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXIV/181/2020 z dnia 
26 marca 2020 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu. 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia – Wioletta Czech - opiniuje pozytywnie projekt 
uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów – Marian Toruński - opiniuje pozytywnie 

projekt uchwały. 
Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej – Krystian Abramowicz - opiniuje pozytywnie projekt 

uchwały. 
Radni nie wnieśli poprawek do przedmiotowego projektu uchwały i Przewodniczący przystąpił do jej 

podjęcia w imiennym głosowaniu poprzez wyczytywanie przez Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej  

w Kętrzynie Mariana Toruńskiego, nazwisk radnych, którzy wypowiadali, czy są: „za”; „przeciw” 
„wstrzymują się od głosu”. 

Wobec przeprowadzonego głosowania przy udziale 19 radnych obecnych na sali - oddano 17 głosów 
„za”; 1 głos „wstrzymujący się”; jeden radny nie brał udziału w głosowaniu - uchwała została przyjęta 

Uchwała nr XXVII/200/2020 Rady Miejskiej w Kętrzynie w sprawie zmiany uchwały nr 
XXIV/181/2020 z dnia 26 marca 2020 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Kętrzyńskiemu wraz z raportem głosowania stanowi zał. nr 19 do protokołu. 

5.8. 
Przewodniczący Radny odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji 

Gospodarki Komunalnej Rady Miejskiej w Kętrzynie.  
Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury, Zdrowia – Wioletta Czech - opiniuje pozytywnie projekt 

uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów – Marian Toruński - opiniuje pozytywnie 
projekt uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej – Krystian Abramowicz - opiniuje pozytywnie projekt 
uchwały. 

Radni nie wnieśli poprawek do przedmiotowego projektu uchwały i Przewodniczący przystąpił do jej 
podjęcia w imiennym głosowaniu poprzez wyczytywanie przez Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej  

w Kętrzynie Mariana Toruńskiego, nazwisk radnych, którzy wypowiadali, czy są: „za”; „przeciw” 

„wstrzymują się od głosu”. 
Wobec przeprowadzonego głosowania przy udziale 19 radnych obecnych na sali - oddano 14 głosów 

„za”; 1 głos ,,przeciw” ; 4 głosy „wstrzymujące się „ - uchwała została podjęta. 
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Uchwała nr XXVII/201/2020 Rady Miejskiej w Kętrzynie w sprawie zmiany składu 

osobowego Komisji Gospodarki Komunalnej Rady Miejskiej w Kętrzynie wraz z raportem 

głosowania stanowi zał. nr 20 do protokołu. 
 

Ad. pkt 6. Przedstawienie Sprawozdań Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kętrzynie. 
6.1. 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Jerzego Baranowskiego poinformował, że radni otrzymali  

w formie pisemnej Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kętrzynie z kontroli pn.”Ocena 
stanu zatrudnienia oraz gospodarki finansowej Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w roku 2019 

zgodnie z zał. nr 21 do protokołu. 
Radny Krystian Abramowicz zwrócił się z zapytaniem do radnego Czesława Ćwik - dlaczego wniósł zdanie 

odrębne do przedmiotowego Sprawozdania. 
Radny Czesław Ćwik uważa, że w mieście takim jak Kętrzyn gdzie jest 26 tysięcy mieszkańców powinno 

się znaleźć zatrudnienie w pełnym wymiarze dla rehabilitantów. Gdyż praca rehabilitanta jest przez cały 

rok i w przypadku zatrudniania doraźnie może wystąpić problem ze znalezieniem chętnych do pracy 
rehabilitantów.  

Innych uwag nie zgłoszono. 
6.2. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jerzego Baranowskiego odczytał Sprawozdanie z działalności Komisji 

Rewizyjnej za I i II kwartał 2020 r. – stanowiące zał. nr 22 do protokołu.  
Radni nie wnieśli uwag. 

 
 

Ad. pkt 7. 
Sprawozdanie Burmistrza Miasta z wykonania uchwał Rady oraz prac między sesjami, radni otrzymali    

w formie pisemnej – zgodnie z zał.nr 23 do protokołu.  

 
Ad. pkt 8. 

Interpelacje i zapytania radnych. 
Radny Zbigniew Nowak zgłosił zapytanie w sprawie używania samochodu służbowego do celów 

prywatnych przez prezesa KTBS.  

 
Ad. pkt 9. 

Przewodniczący Rady Rafał Rypina odczytał odpowiedź na zapytanie Radnego Zbigniewa Nowaka           
zgłoszone na poprzedniej sesji w kwestii nieruchomości należnej do Spółki KEC”KOMEC” przy ul. 

Dworcowej ( budynek byłego RUCHU). 

 
Ad. pkt 10. 

1. Radny Daniel Sapiński – wnioskuję o przeniesienie miejsc parkingowych dla osób 
niepełnosprawnych znajdujących się przy wyjeździe z parkingu pry ul. Romualda Traugutta, w 

miejsce bliżej wyjazdu           do parkingu od strony ul. Staromiejskiej oraz Ronda Jana Pawła II. 
2. Radny Jerzy Baranowski zgłosił następujące wnioski: 

 brak toalet ogólnodostępnych na terenie miasta.  

 ustawienie koszy na śmieci przy ławeczkach znajdujących się na terenie miasta.  

3. Radny Andrzej Niedźwiecki zgłosił wniosek dotyczący gospodarki odpadowej w zabudowie 

jednorodzinnej i proponuję, aby ilość worków na odpady komunalne dostosować do ilości osób 
zgłoszonych w deklaracji. 

4. Radny Czesław Ćwik zgłosił wniosek w imieniu mieszkańców ul. Jagiełły od strony Kazimierza 
Wielkiego oraz ul. M. Konopnickiej w sprawie zwiększenia częstotliwości odbioru odpadów 

komunalnych.  

Ad. pkt 11. 
Przewodniczący Rady Rafał Rypina poinformował, że do protokołu  nr XXV sesji RM nie wniesiono 

poprawek i Przewodniczący przystąpił do jego przyjęcia w głosowaniu przez podniesienie ręki.                                 

Wobec przeprowadzonego głosowania przy udziale 19 radnych obecnych na sali – oddano 19 głosów 

„za” - protokół nr XXV Sesji Rady Miejskiej w Kętrzynie z dnia 24 kwietnia 2020r.                                                                                                    

–  zostały przyjęty.  
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Ad.pkt12.                                                                                                                                                                             

Wobec omówienia porządku obrad, Przewodniczący Rady Rafał Rypina zamknął XXVII sesję Rady 

Miejskiej w Kętrzynie.  

Pełny przebieg obrad XXVII sesji Rady Miejskiej został zapisany w formie wideo i jest dostępny na stronie 

BIP Urzędu Miasta Kętrzyn. 

http://www.miastoketrzyn.pl/2020/06/xxvii-sesja-rady-miejskiej-w-ketrzynie-25-czerwca-2020r/ 

 
Na tym protokół zakończono i podpisano 
Protokołowała: Teresa Sawicka. 
 

 

 

 
 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Kętrzynie 
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